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Mardipäeva eelõhtul 
oli Tartumaa muu-
seumi ukse taga mar-
disantide sebimist 
näha juba päevaval-
ges. Roosade kiha-
rate lehvides kant-
seldas mardisandi-
põnne mustas küba-
ras tegus mardiema. 
Ei puudunud ka sini-
se ninaga mardiisa, 
akordion mardilau-
luks valmis seatud.

Milvi Kapaun

Rahuliku südamega Ees-
ti Straussi Ühingu plaani-
pärasele koosolekule tul-
nud ühingu juhatuse liige 
Silvi Pähkel aimas küll, et 
“eks nad õnne ikka soovi-
vad”, kuid sündmus osutus 
arvatust pidulikumaks. Au-
kohale istuma palutud juu-
bilarile laulis alustuseks El-
va muusikakooli poistean-
sambel õpetaja Anne Raud-
saare juhendamisel. El-
va linnavalitsuse esindaja-
na avaldas teenekale muu-
seumitöötajale austust abi-
linnapea Toomas Järveo-
ja, kes andis üle tänukirja 
linna kultuuri edendamise, 
Eesti Straussi Ühingu asu-
tamise ja selle vaimu alal-
hoidmise eest.

Tartumaa muuseumi di-
rektor Kaido Orula mee-
nutas oma esimesi tööpäe-
vi muuseumis koos kõike 
teadva peavarahoidjaga.

“Siia majja tulles oli mul 
väga hea meel kohtuda ini-
mesega, kes on aastaküm-
neid pühendunud muuseu-

mile selle asutamise algu-
sest peale. Oma teadmiste-
ga oled sa muuseumi tõe-
line varasalv,” ütles Oru-
la. “Näed ikka nii hea välja! 
Kui oleks võimalik, kutsuk-
sin sind hommepäev tööle 
tagasi.”

“Mis kell?” oli tegus juu-
bilar kohe hakkamas.

Suvalisel hetkel kõneleja 
sõnasabast haarata ja jutust 
väike huumoripähkel väl-
ja veeretada on Silvi Pähk-
lil naljategu. Tõsisemaks 
tõmbus aga juubilari nägu 
ja kulmudki kerkisid häm-
meldusest juustepiirini, kui 
Anne Raudsaar kavala nae-
ratusega teatas, et kohe tu-
leb sünnipäevaüllatus. Ja 
juba kostiski eestoast kaht-
last müdinat ja kobistamist. 
Mardiema (Maimu Sirel) 
eestlaulmisel ja mardiisa 
(Meelis Roosaar) pilli saa-
tel oli sünnipäevalast tervi-
tama tulnud lustakas mar-
dipere. Mardid olid teadagi 
“tulnud kauge-elta”, kaeba-
sid küünte külmetamise ja 
varbavalu üle ning nõud-
sid aga tuppalaskmist. Vah-
va marditralliga madista-
sid mardisandid kõigil tu-
ju heaks ning panid peo-
liste pihud kaasa plaksuta-
ma. Sünnipäevapidu jätkus 
tee- ja kohvilauas ühise tor-
disöömisega Straussi viisi-
de saatel.

Kuna juubilar oli kodust 
välja tulnud tõsise teadmi-
sega tegusast Straussi ühin-
gu koosolekust, siis kohuse-
tundliku inimesena ei and-
nud ta endale sünnipäeva-
lauaski asu ning sebis ringi 

kaustik käes ja pastapliiats 
näpus.

“Mina tulin puhtsüdam-
likult ühingu koosolekule. 
Teadsin, et soovitakse õnne 
ja see on kõik. Nüüd olen 
küll üllatusest hämmeldu-
nud,” oli Silvi Pähkel päe-
vasündmuste ootamatust 
käigust elevil. “Et see aga 
nii suurejooneliselt toimus, 
siis olgu kõik head õnnitle-
jad tänatud!”
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25. novembrini Tartumaa Muuseumis näitus 
“Vahvad vanamemmed”
30. novembrini kultuurikeskuses Sinilind 
Piret Vapajevi installatsioon-maalinäitus 
“Meeldib ei meeldi meeldib ei meeldi”
30. novembrini matkakeskuse ateljees 
Maie Parveli maalinäitus “Portreed tuntud 
ja vähem tuntud inimestest”
30. novembrini Elva gümnaasiumis 
Rakvere-Elva-Jõgeva noorte kunstitööde näitus 
“Koolirahu”
12. detsembrini Tartumaa Tervisespordikeskuses 
Maarja-Liisa Maasiku portreefotonäitus 
“Kelgukoerad Pilvede all”

ÜRITUSED

14. novembril kell 18 kultuurikeskuses Sinilind 
� lm “Söö, palveta, armasta”
15. novembril kell 17 linnaraamatukogus 
kohtumine Merle Sillaga ja tema esikromaani 
“Soovituskirjad neile, kes jäävad ükskord 
vanaks” esitlus

18. novembril kell 18 kultuurikeskuses Sinilind 
muusikaline luuleõhtu
NÄITUSED

20. novembrini linnaraamatukogus 
raamatunäitus “Portreed kirjanduses”
21. novembrini raekoja saalis Marju Villemi 
maalinäitus “Portreed tuntud elvalastest”

Kunstikuu 13.-21. novembril Linnaraamatukogus 15.-30. novembrini 
Merle Silla näitus “Orhideedes on kogu 
maailma värvid”. 
Näituse avamine kell 17

Art Decor Kunstiateljees (Kesk 19) 
19. novembrist 11. detsembrini 
Merike Ambre maalinäitus portreedest. 
Näituse avamine kell 16

TÖÖTOAD

13. novembril kell 10-14 kultuurikeskuses 
Sinilind ehete valmistamise töötuba
13. novembril kell 10-14 kultuurikeskuses 
Sinilind Portree Sinust maalib Merike Ambre

17. novembril kell 16 Elva gümnaasiumis 
(Puiestee 2) kohtumine kunstnik Mariliin 
Kindsikoga ja portselanimaali töötuba
20. novembril kell 12-18 Art Decor Kunstiateljees 
(Kesk 19) Portree Sinust maalib Merike Ambre

Mardisandid lõid laulu ja 
tantsu ning tõid juubilarile 
palju mardiõnne.

Silvi Pähklil (vasakul) täitus 3. novembril 80 eluaastat. Eesti Straussi Ühing korraldas ühingu esimehe Anne Raud-
saare ettevõtmisel teenekale asutajaliikmele toreda juubelipeo. Fotod: Milvi Kapaun
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Keskerakonna Tar-
tumaa piirkonna esi-
mees Manuela Pihlap 
vastas Elva Postipoi-
si küsimustele.

Sirje Veldi

Kas teie arvates on 
Elvas tõepoolest valit-
semiskriis, mille tead-
vustamiseks peaks 
kokku kutsuma rahva-
koosoleku?

Kuidas teisiti nimetada 
olukorda, kus pärast linna-
juhtide algatusi tekib lin-
nas määramata ajaks tead-
matus ja kaos. Nii juhtus 
näiteks prügimajanduse 
ümberkorraldusega ja ka 
kogu linna tänavate lahti-
kaevamisega.

Olukord, kus inimesi 
valdab Reformierakonna 
linna juhtimise ajal tead-
matus, miks ja kuidas linn 
otsuseid langetab, on teki-
tanud usaldamatuse. Kind-
lasti tuleb linnavalitsu-
sel selgitada olukorda, mis 
on juba pool aastat pälvi-
nud ka erinevate üleriigi-
liste meediakanalite tähe-
lepanu.

Hea tava on inimeste-
ga arvestamine ja selleks 
kasutavad kohalikud oma-
valitsused üldkoosolekut. 
Kõikide oluliste otsuste 
langetamisel tuleb kaasa-
ta linnarahvast. Ka parim 
juht ei tea, mida inimesed 
soovivad, selleks tuleb rah-
vaga rääkida.

Kas olete toetus-
avalduse teksti ja sel-
lele antud allkirjadega 
tuttav?

Olen toetusavalduse si-
suga kursis ning nõus-
tun sellega täielikult. Al-
lakirjutanutega pole tutvu-
nud, sest kodanikualgatust 
oleks ka veider demokraat-
likus ühiskonnas kontrolli-
da.

Laasikule esitatud süü-
distused olid põhjendama-
ta. Tekib küsimus, miks 
soovis Reformierakond 
sotsiaalkomisjoni esimeest 
Peeter Laasikut umbusal-
dada pärast seda, kui ta 
oli lahkunud koalitsioo-
nist. Samuti jääb mõisteta-
matuks, kas Laasikule pan-
nakse süüks seda, et ta soo-
vis investeerida Elva linna-
le kuuluva kinnisvara Elva 
haigla laiendamiseks üle 5 
miljoni krooni. Kuidas saab 
linnapea põhjendada mee-
dias sotsiaalkomisjoni esi-
mehe umbusaldust Elva 
linna veetorudega? Usun, 
et Peeter Laasik lähtus sot-
siaalkomisjoni juhina Elva 
inimeste heaolust.

Allkirjade kogumi-
sest Laasiku toetus-
avaldusele kumab väl-
ja, et tegemist pole su-
gugi vaid eakatega, 
kõik ei ela sugugi El-
vas ning mõned nimed 
figureerivad mitmel 
lehel. Kas teile on tea-
da, mismoodi seda all-
kirjade kogumist kor-

raldati?
Kuna pole tutvunud al-

lakirjutanute nimedega, ei 
saa seda väidet kommen-
teerida.

Kas teie arvates 
avaldasid allkirja and-
nud inimesed toetust 
Peeter Laasikule kui 
kohalikule poliitiku-
le või pigem kui heale 
arstile?

Allakirjutanud avalda-
sid toetust Peeter Laasi-
kule kui sotsiaalkomisjoni 
esimehele, kes on pälvinud 
valijate usalduse ja oma 
tööga hästi hakkama saa-
nud. Neile jäi mõistetama-
tuks linnajuhtide umbusal-
duse motiiv.

Meile siin tundub, 
et kohalikud keskera-
kondlased, kes tun-
netavad oma jõuetust 
volikogus, kus nad 
on vähemuses, püüa-
vad iga hinna eest tü-
li üles kiskuda, kasu-
tades selleks populist-
likke võtteid ja mani-
puleerimist tavaini-
mestega, kes tegeli-
kult ei saa üldse aru, 
mis toimub.

Elva Postipoiss peab täp-
sustama, millele tugineb, 
kui süüdistab erakonda po-
pulistlike võtete kasutami-
ses ning inimestega mani-
puleerimises. Need on kar-
mid süüdistused. Pole ka 
ilus öelda Elva kodanike 
kohta, et nad ei saa tegeli-
kult aru, mis toimub.

Hirmutamine vee 
hinna tõusuga, mille 
kehtestamine pole 1. 
novembrist enam üld-
se kohaliku omavalit-
suse pädevuses; vee-
ettevõtte võla õigusta-
mine; faktidel mitte-
põhinev väitlus ja pi-
devad eneseõigustu-
sed ja teise poole süü-
distamised meedias 
ning kohalike problee-
mide ülepolitiseerimi-
ne jne ei tee ju Kesk-
erakonnale ka just au?

Kogemused kinnita-
vad, et kohalikud operaa-
torid said pakkuda oda-
vamat teenust kui Emajõe 
Veevärk. Nendes Tartumaa 
omavalitsustes, kus teenu-
se pakkumise on üle võt-
nud Emajõe Veevärk, on 
veehind reeglina ka tõus-
nud. Põhjus tuleneb sel-
lest, et Emajõe Veevärk 
loodi ju trasside väljaehi-
tamiseks, mitte opereeri-
miseks. On selge, et koha-
lik teenuse osutaja suudab 
pakkuda odavamat veehin-
da kui Emajõe Veevärk, kes 
peab haldama kogu Tartu-
maa omavalitsusi.

Seadus reguleerib vaid 
veehinna ülempiiri. Kuid 
Elva elanikele on veehin-
na tõus kahjuks garantee-
ritud. Näiteks Tabivere val-
las näeb Emajõe Veevärgi 
äriplaan ette tõsta veehin-
da 38 kroonini. Kuid seal-
ne volikogu ei kinnitanud 
Emajõe Veevärki veeteenu-

se opereerijaks.
Keskerakond püüab 

koos teiste opositsiooni 
erakondadega tekitada dis-
kussiooni ühiskonnas, et 
seista linnaelanike huvide 
eest.

Kui räägitakse krii-
sist, siis lahendu-
seks oleks situatsioo-
ni muutmine, jõuvahe-
kordade ümbermän-
gimine või ka näiteks 
võimuvahetus?

On selge, et suutmatus 
protsesse juhtida, kõrval-
dades vaid eksimuste taga-
järgi, linnakodanikke ei ai-
ta ega linna arengut ei toe-
ta.

Kas Keskerakond 
soovib Elvas ennetäht-
aegseid kohalikke va-
limisi, linnapea lahku-
mist?

Esmalt ootab avalikkus 
linnapealt selgitusi. Enne-
tähtaegsed valimised ei ole 
lahendus ega teeniks Elva 
inimeste huve. Täna teeb 
opositsioon konstruktiivset 
koostööd. Juhtides tähele-
panu kitsaskohtadele ning 
algatades diskussiooni ole-
me tasakaalustavaks jõuks 
Reformierakonna ainuvõi-
mule.

Põhjused, mida lin-
navõimude suutmatu-
seks peetakse, on ju 
kõik lahenenud. Prü-
gimajandus on pai-
ka loksunud või vähe-
masti ei ole enam suu-
ri ekstsesse toimunud. 
Kaevetööd on linnas 
lõppenud ja ka tehtud 
vigu parandatakse. 
Milliseid konkreetseid 
probleeme näete täna 
Elva linna juhtimises?

Loetletud eksimused on 
piisavalt suured. Olukord, 
kus enne langetatakse ot-
sus ning pärast möödapa-
nekute ilmnemist püütak-
se lappida tehtud vead, on 
kahjustanud suuremal või 
vähemal määral Elva ini-
mesi. Rutakate otsuste va-
lusad tagajärjed võivad 
ilmneda ka aja möödudes.

Usun, et linnajuhid 
peaksid enne otsuste lan-
getamist enam arvestama 
ja kaasama linnakodanik-
ke, just kaasamiskultuurist 
on täna kõige enam puu-
du. Otsused, mis sünnivad 
kabinetivaikuses, ei saa-
gi teenida meie linnarah-
vast. Erakondlik egoism 
ei ole jõud, mis viiks meid 
jätkusuutliku linnaarengu-
ni. Selleks, et Elva elaks, 
on vaja selget visiooni ning 
erinevate osapoolte vahe-
list koostööd.

Samas tuleb tunnustada 
abilinnapea püüdlusi vaba-
aja ja tervisespordi eden-
damise vallas. Tuues meie 
väikelinna mitme tuhande 
osavõtjaga suurvõistlused, 
on üheltpoolt tunnustus 
linnale. Teisalt on see olu-
line linna positiivse kuvan-
di ja tuntuse loomisel, mis 
loob parema keskkonna et-
tevõtluse edendamiseks.

Möödunud näda-
lal jõudis linnavoli-
kogusse ja ka paa-
ri suuremasse aja-
lehte linnakodanike 
toetusavaldus hilju-
ti volikogu sotsiaal- 
ja tervishoiukomis-
joni esimehe kohalt 
umbusaldusega va-
bastatud keskera-
kondlasele Peeter 
Laasikule.

Sirje Veldi

Keskerakonna Tartu-
maa piirkonna esimees 
Manuela Pihlap nimetab 
Elvas toimuvat juhtimis-
kriisiks ja leiab, et Refor-
mierakonna poliitikud te-
gutsevad jõumeetodil 
ning ei kaitse linnaelani-
ke huve. Pihlapi sõnul vii-
tab juhtimise puudumise-
le olukord, kus enne lan-
getatakse otsus ning pä-
rast möödapanekute ilm-
nemist püütakse lappida 
tehtud vigu.

“Elva probleemid on 
suured: suutmatus jäät-
memajanduses, tänava-
te korraldamatu üleskae-
vamine, segadused vee-
majanduses ning põhjen-
damatud umbusaldused, 
mis tuginevad vaid polii-
tilistele ambitsioonidele, 
mitte Elva elanike heaolu-
le – see on märk juhtimis-
kriisist,” märkis Pihlap ja 
soovitas Reformierakonna 
linnajuhtidel kiirelt kokku 
kutsuda rahvakoosolek, et 
selgitada avalikkusele El-
vas toimuvat.

Keskerakond peab ke-
vadist volikogu koalitsioo-
nist lahkumise põhjuseks 
ebaefektiivset koostööd 
Reformierakonnaga, kus 
ühtki ettepanekut ja pa-
kutud lahendust ei võetud 
kuulda. Leiti, et Reformi-
erakonna poliitika pidur-
dab linna arengut ja selle-
le on võimalik vastu seis-
ta vaid opositsioonis olles.

Kommenteerides toe-
tusavaldust Peeter Laasi-
kule, mainib reformiera-
kondlasest linnavolikogu 
aseesimees Heiki Hansen 
kõigepealt, et tegu on 153, 
mitte 200 allkirjaga aval-
dusega, nagu ekslikult 
väitis Tartu Postimees.

“Paljud neist on an-
tud väljaspool Elvat ela-
vate inimeste poolt (Tar-
tu, Rõngu, Hellenurme jt). 
On ka selliseid nimesid, 

kes esinevad Elva elaniku-
na, kuid on teada, et nad 
Elvas ei ela. Mitmed ni-
med ja allkirjad korduvad 
ka erinevatel lehtedel,” üt-
leb Hansen. “Samuti hak-
kab silma asjaolu, et osa 
allakirjutanuid on allkir-
jade koguja üürnikud ja 
ka AWS töötajad.”

Hansen ütleb, et ei saa 
aru väitest, nagu oleksid 
võimu osapooled Elvas tü-
lis.

“See, et üks erakond 
püüab iga hinna eest sel-
list visiooni luua, kasuta-
des valesid, demagoogiat 
ja erinevaid rahva lolli-
tamise võtteid, ei tähen-
da, et see nii ka on,” üt-
leb Hansen. “Mina isik-
likult loodan, et Elvas on 
piisavalt mõtlevaid inime-
si, kes suudavad sellist te-
gevust läbi näha.”

Kevadel lagunes vii-
mastest kohalikest vali-
mistest pisut üle poole 
aasta linnavolikogus koos 
toiminud Kesk- ja Refor-
mierakonna koalitsioon. 
Ligi paarkümmend aastat 
Keskerakonda kuulunud 
Elva linnavolikogu esi-
mees Leelo Suidt tegi era-
konnaga lõpparve, AWSi 
ligi 300 000 suuruse või-
maliku võla ilmsiks tule-
kul oli August Vester pea-
tamas oma kuulumist vo-
likogusse, kuid erakonna-
kaaslast kaitsma asunud 
Peeter Laasik teatas juuni-
kuisel volikogu istungil, et 
Vester võtab avalduse ta-
gasi ja ennistab oma voli-
kogu liikme staatuse.

Linnavalitsus katkes-
tas võla ettekäändel AWS-
iga lepingu ning volikogu 
määras avalikku konkurs-
si kuulutamata uueks vee-
operaatoriks Emajõe Vee-
värgi. Elva haigla reno-
veerimiseks linnalt otsest 
rahalist abi mitte saanud 
Peeter Laasik jätkas sot-
siaal- ja tervishoiukomis-
joni esimehena, võttes osa 
ka haiglat puudutavatest 
aruteludest ja komisjoni 
liikmete sõnul ka hääle-
tamistest. See viis Laasi-
ku umbusaldamiseni vo-
likogus, mis üheksa poolt-
häälega erakorralisel voli-
kogu istungil ka läbi läks. 
Uueks sotsiaal- ja tervis-
hoiukomisjoni esimeheks 
valitud Ilmar Särg ei kut-
sunud Peeter Laasikut ko-
misjoni enam ka mitte 
lihtliikmena.

Laasiku toetuseks koguti 153 allkirja Kas Elvas on 
valitsemiskriis?

Manuela Pihlap. Foto: erakogu
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Rahanappus sun-
nib linnavõime ten-
nisehallile eelistama 
teid ja tänavaid.

Sirje Veldi

Elva linna investeerin-
gute plaanis ei nähta paar-
kümmend miljonit krooni 
maksva tennisehalli ehitust 
Tartu maantee koolihoone 
laiendusena ette tuleval ega 
ka ületuleval aastal.

Elva linnapea Reno Laid-
re sõnul on Tartu maantee 
koolimajas 1.-6. klassi ke-
halise kasvatuse tundide lä-
biviimiseks karjuv vajadus 
siseruumides asuva pinna 
järele, paraku pole võima-
lik ette ennustada, kui pal-
ju seda spordihoonet väljas-
pool koolitunde kasutama 
hakatakse, mistõttu oleks 
hoone haldamisel linnale 
võetav risk liiga suur. Lin-
napea märkis, et uue spor-
dihoone ehitust plaanib ka 
Tartumaa tervisespordikes-
kus, mille rahastamine sel-
gub lähikuudel.

Elva gümnaasiumi vaja-
dust spordisaali järele lee-
vendab mõnevõrra järgmi-
sel aastal KOIT program-
mist rahastatav kapitaal-
remont, mille käigus nn 
B korpuses (raamatuko-
gu tiib) ühendatakse kaks 
klassi ja tekib 70 ruutmeet-
ri suurune ruum, millest on 
kehalise kasvatuse tundide 
läbiviimiseks suur abi väik-
sematel lastel.

“Kindlasti pole see lõplik 
ja kõiki rahuldav lahendus, 
kuid on samm selle poole,” 
märgib linnapea.

Teed-tänavad ja 
kultuurikeskus

Elva linn on kanalisat-
siooniprojekti tõttu pik-
ka aega lükanud edasi suu-
remaid tänavate remon-
te ja korrashoiutöid, mil-
lega plaaniti alustada juba 
2006. aastal, kuid vahepeal 
hindu kergitanud ehitus-
buum lükkas kanalisatsioo-
niprojekti aina edasi. Nüüd 
on linnas kaevetööd tehtud 
ja linnavõimudel tärganud 
taas huvi panustada teedes-
se: viia kruusakattega teed 
mustkatte alla, mustkatte-
ga teed korralikult asfaltee-
rida, välja ehitada sadevee-
kanalisatsioon, parandada 
tänavaaugud, ehitada kor-
ralikud kõnniteed, paigal-
dada äärekivid ja valgus-
tus.

“Infrastruktuuri kor-
rastamiseks on Elvas väga 
suur vajadus,” nendib Laid-

re. “Samas piiravad võe-
tud kohustused ja projek-
tid meie investeerimisvõi-
met ja täna ei ole otsusta-
jad nõus tooma tennisehal-
li projektile ohvriks teede ja 
tänavate ehitust ja lükkama 
seda sisuliselt määramatus-
se tulevikku.”

Tennisehalli ülalpidami-
seks oleks kolmandiku ris-
kist kandnud tenniseklu-
bi, ülejäänud kaks kolman-
dikku pidanuks enda kanda 
võtma linn. Komistuskiviks 
selle projekti elluviimisel 
on saanud ka uued nõuded 
omavalitsustele, kes peab 
kõik kapitalirendi tehingud 
kooskõlastama Rahandus-
ministeeriumiga. Ministee-
rium käsitleb seda kapitali-
rendina ehk lihtsamalt öel-
des laenu võtmisena, mis 
on täna lubatud vaid euro-
projektide kaasrahastami-
seks.

“Kuna siin oleks tegu 
era- ja avaliku sektori koos-
töös valminud projektiga, 
siis sellisele projektile Ra-
handusministeerium täna 
luba ei anna. See kõik on 
lükanud halli ehituse eda-
si, mis tähendab, et seda ei 
ehitata ei järgmisel ega ka 
ülejärgmisel aastal,” selgi-
tab Laidre.

Investeeringute plaanis 
on tennisehalli ehitus ka-
vandatud aastasse 2013, 
kuid linnapea ei julge tä-
na välja käia vekslit, et see 
kindlasti nii ka läheb. Järg-
mine aasta tuleb Laidre 
hinnangul veel üleelami-
se aasta, linna omatulude 
kasvamist loodetakse alles 
2012-2013.

“Me ei taha täna panna 
linna sundolukorda ja võt-

ta täna pikaajalisi kohustu-
si, mida tennisehalli ehita-
mine ilmselgelt oleks,” üt-
leb Laidre. “Täna käib see 
meile üle jõu. Kui aastal 
2008 projekti planeeriti, ei 
osanud me sellist tulude vä-
henemist ette näha. Oleme 
õnneks kõiki suuri asju ellu 
viimas, aga teatud loobumi-
si tuleb teha.”

Järgmisest KOIT prog-
rammist soovib linn küsida 
raha kultuurikeskuse kaua-
oodatud ehituseks.

Linna raha teedesse
Riik annab järgmiseks 

aastaks Elvale teede ja tä-
navate ehituseks eeldata-
vasti 1,4-1,5 miljonit, mille-
le linn loodab lisada omalt-
poolt 1,43 miljonit. Summa 
täpsustatakse tasandusfon-
di eraldistega. Linna 2011. 
aasta eelarveprojektis on 
liikluskorralduse ja linnatä-
navate korrastamiseks kok-
ku 2,3 miljonit.

Aasta lõpus valmib Kesk 
tänava renoveerimispro-
jekt, mis hõlmab Arbi ümb-
ruse, Konsumi pargi ja 
Puiestee tänava alguse.

“Tahaksime bussiliikluse 
suunata Kesk tänavalt üm-
ber Puiestee ja Jaani täna-
vale. Selleks on väga mõ-
juv põhjus, sest inimesed 
on harjunud Elvas liikuma 
teatud marsruutidel. Meil 
on plaanis teha sinna üle-
käigurada, sest pole mõ-
tet sinna, kus inimesed käi-
vad, ehitada tara ja istutada 
võsa, vaid sinna tulebki te-
ha kõnnitee ja ülekäigura-
da, paremat lahendust va-
jab ka ristmik. Teine suund, 
kus pole liikumine ohutu, 
on Puiestee tänava ots, kus 

paljud inimesed liiguvad 
Konsumi parkla nurga juu-
rest otse postkontorisse.”

Kesk tänava renoveeri-
miseks ja teede ja tänava-
te remondiks ei ole linna-
pea sõnul praegu kusagilt 
raha juurde taotleda, sest 
seda toetatakse ainult siis, 
kui tegemist on äritsooni-
ga, kus on vaja välja ehita-
da parklaid vms.

“Kesk tänava puhul ei 
saa pead mulla alla peita ja 
öelda, et siin on ainult et-
tevõtted – see on tavaline 
linna tänav,” ütleb Laidre, 
kes näeb Kesk tänava reno-
veerimist loogiliste lõiku-
de kaupa. “Tahame, et sil-
me ees oleks lõplik visioon 
ja töid ei tehtaks mingi uit-
mõtte ajel, vaid ühtse tule-
museni jõudmiseks.”

Laidre sõnul on Elva linn 
näiteks Tõrva, Nuia või Ote-
pääga võrreldes teede kor-
rashoiu seisukohast mõne-
võrra ebavõrdsemas seisus, 
sest riik ei ole Elvas ühtegi 
trassi välja ehitanud.

“Mõned aastad tagasi 
oli aeg, kus riik päris häs-
ti ehitas maanteid ja tegi 
teid korda alevikes ja linna-
des. Meile pole sellist inves-
teeringut osaks saanud, siin 
kulutati raha Valga maan-
tee ümbersõiduks ja meie 
linna tänavaid ei tehtud 
korda,” räägib Laidre. “Pe-
remehena oleme ise oma 
tänavaid päris heas kor-
ras hoidnud. Neis eelpool-
mainitud uhketes kohtades 
on korras vaid peatänavad, 
kuid kontrast kõrvaltäna-
vatega on suur. See näitab, 
millised on riigi võimalused 
ja kui palju suudab omava-
litsus. Mõnus elukeskkond 
metsade ja järvede keskel 
on infrastruktuuri korras-
hoiu poolest kallis lõbu, sest 
inimese kohta on meil suh-
teliselt palju toru- ja teeki-
lomeetreid, mida tuleb lap-
pida ja ehitada ning see on 
aeganõudev ja keerukas.

Kui meil oleks väike 
kompaktne linn, viiekorru-
selised majad ja palju ini-
mesi ühe kilomeetri kohta, 
oleks ka meie tulubaas suu-
rem ja kõik palju lihtsam.”

Tennisehalli ehitamine 
lükkub kaugemasse tulevikku

mis juhtus
Elvas

5. novembril kell 19.06 
teatati, et Supelranna tä-
navas on kass pikemat ae-
ga puu otsas ja kräunub 
haledalt. Päästetöötajad 
said hädas kassi puu ot-
sast kätte.

6. novembril kella 5 
ajal löödi raudteejaa-
mas meest (1957). Löö-
ja, 1989. aastal sündinud 
joobes mees on kinni pee-
tud ja alustatud krimi-
naalmenetlust.

7. novembril kella 
18.23 ajal avastati, et era-
mus on lõhutud tualett-
ruumi aken ja eramust 
on varastatud digitaal-
ne fotoaparaat KODAK, 
mobiiltelefon Samsung, 
MP3 mängija, ehteid jm. 
Vargusega tekitati kahju 
8729 krooni.

8. novembril kella 
11.55 ajal avastas koju 
tulnud majaomanik, et te-
ma kõrvalhoonest jooksid 
välja kaks võõrast noor-
meest. Kodanik pöördus 
politseisse. Koos politsei-
ga leiti 11- ja 16-aastane 
poiss kiiresti üles. Alusta-
tud on kriminaalmenet-
lust.

Rõngu vallas
9. novembril avastati, 

et laoplatsil pargitud veo-
autodel on lõhutud kütu-
sepaagi korgid ja varas-
tatud 300 liitrit diiselkü-
tust. Kahju kokku 5770 
krooni.

Tulekahju tagajärjel 
hukkus mees

7. novembril kell 10 
teatas politsei, et Rõngu 
vallas Piigandi külas on 
elumajas põlenud diiva-
nilt leitud vanema mehe 
surnukeha. Suurem osa 
tulekahjust oli ise sumbu-
nud. Päästetöötajad kast-
sid põlengukoha veega 
üle ja avasid tuleohutu-
se kontrollimiseks ruut-
meetri ulatuses põran-
dat. Päästekeskuse me-
netlusinspektori esialgsel 
hinnangul sai tulekahju 
alguse hooletust voodis 
suitsetamisest.

Päästeteenistus juhib 
tähelepanu, paljud ini-
mese surmaga lõppeva-
test tulekahjudest saavad 
alguse hooletust suitseta-
misest või suitsuga maga-
ma jäämisest. Suitsetada 
on ohutum elamust väl-
jas, suitsuga tugitooli või 
voodisse pikali heita on 
eluohtlik.

KOmmENtAAR
Andrus Tani, Elva tenniseklubi juhatuse lii-

ge: Meil oli linnaga kokkulepe, et linn paneb tennisehal-
li ehituseks kolm miljonit ja teise samapalju tenniseklu-
bi, ülejäänud oleksime pangalt juurde laenanud. Kokku 
oleks tennisehall maksma läinud 20 miljoni ringis. Taha-
me pöörduda veel tenniseliidu poole ja kui ka sealt abi ei 
saa, siis jääb see projekt ilmselt mõneks ajaks kalevi alla. 
Karta on, et paari-kolme aastaga see projekt vananeb. Kui 
siis peakski võimalusi tulema, arvan, et sellega ei tegele 
enam mina, vaid juba teised inimesed.

Rahapuudus lükkab Elva tennisehalli ehituse määramatuks ajaks kalevi alla. Fotod: erakogu
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Minul kui Elva elanikul 
ei ole meeldiv lugeda Elva 
Postipoisist Marika Tuu-
si artikleid Elva eluolu ja 
poliitikute kohta. Kas siis 
tõesti ajakirjanikele pole 
õpetatud, et iga halva kõr-
val tuleb näha ka head? 
Elvas on praegu inimes-
te heaks väga palju head 
tehtud: linnatänavad, vee-
värk, kanalisatsioon, las-
teaed jne. Kõige selle eest 
on hea seisnud linnavalit-
sus ja volikogu, kuid Ma-
rika Tuus otsib pidevalt ai-
nult vigu, mis on valedega 
üle külvatud. Mulle ei ole 
neid valesid vaja tõestada, 
kuna need on meie linna-
pea poolt veenvalt ümber 
lükatud.

Vanasõna ütleb: “Kus 
viga näed laita, siis tule 
ja aita.” Kuid laitmine ju 
ei aita.

Mis kõigele sellele pa-
neb täpi, on tema kandi-

deerimine meie kohalikel 
valimistel. Esiteks regist-
reeris end Elva elanikuks, 
siis jälle välja ega tulnud 
ka volikokku. Nüüd ütle-
te, et see on seaduslik, aga 
kus on südametunnistus?

Ärge arvake, et ma 
olen ainus, kes temast nii 
arvab. Ma osalen mitmes 
Elva isetegevusringis ja 
suhtlen paljude inimeste-
ga, kuid ükski ei ütle sel-
liste tegude eest tema koh-
ta head sõna.

Nüüd võib ta väita, et 
tema poolt hääletas ko-
halikel valimistel ligi sa-
da inimest. Kuid meie seas 
leidub ju neidki, kes pisku 
eest oma hääle annavad.

Jään lootma, et eelole-
vatel riigikogu valimistel 
ta siin piirkonnas ei kan-
dideeri, sest see on puhas 
kohalike elanike mõnita-
mine.

Elvi Vask, Elva pensionär

4. novembril Tallin-
na Tervishoiu Kõrg-
koolis esmakordselt 
läbi viidud vabariik-
likul hooldustöötaja-
te kutsemeistrivõist-
lustel tunnistati pa-
rimaks hooldustöö-
tajaks ja parimaks 
elustajaks Elva haig-
la hooldustöötaja El-
le Kangur.

Milvi Kapaun

Olete Elva haiglas 
töötanud kolm ja pool 
aastat. Millega varem 
tegelesite?

Pärast keskkooli läksin 
Tartu medkooli medõeks 
õppima. Kuid tookordne 
plaanimajandus sundis õp-
pima minule mittesobival 
erialal, sanitaararsti abiks, 
kes medõena töötada ei 
saa. Õpingud jäid poole-
li. Mõnda aega olin ame-
tis Elva apteegis. Kuni El-
va haiglasse tööle tulemi-
seni olin kolme lapsega ko-
dus. Ootasin, kuni nad suu-
reks saavad.

Kuidas Elva haiglas-
se tööle sattusite?

Kuna elan kahe vanade-
kodu vahel – Hellenurme 
ja Uderna, oli plaan ühte 
neist tööle minna. Vanade-
kodu on ainuke asutus, kus 
maakohas tööd võib leida. 
Elvas oli aga sel momendil 
just vaba töökoht olemas ja 
nii tulingi siia.

Kuidas teie töögraa-
fik välja näeb?

Vahetustega töö, kind-
lat graafikut ei olegi. Ku-
na käime koolis, siis tuleb 
päevi ette teha, et saaks 
nädalase kooliaja vabaks. 
Tamp on kogu aeg taga, 
täiskohaga töö, kool, maja-
pidamine maal...

Peab olema väga 
terve inimene, et sel-
lel alal töötada.

Hooldajad peavad jah 
hästi tugevad olema. Nii 
vaimselt kui füüsiliselt. Ma 
arvan, et saan hakkama.

Mis teeb töö raske-
maks?

Rahulolematu patsient. 
Annad endast parima, kuid 
tema pole mitte millegagi 
rahul.

Mis teeb heameelt?
Eakas inimene on väga 

tänulik. Tal on hea meel, 
et teda aitad ja endal on ka 
hea meel, et saad abivaja-
jat aidata. See soojendab 
südant. Toredad töökaasla-
sed on ka.

Õpite teist aastat 
Valgamaa Kutseõppe-
keskuses hooldustöö 
erialal. Mida õppimi-
ne teile annab?

Tööks ja tavaeluks va-
jalikke teadmisi, laiendab 
silmaringi. Valgas käime 
kord kuus Elva haiglast nel-
jakesi, peale minu veel Rii-
na Värva, Sirje Surva, Kül-
li Planken. Juhtkond soovi-
tas õppima minna, ära öel-
da ka ei julgenud. Kartsime 
alguses, et kui head õppi-
jad me ikka oleme, ei ole ju 
enam nii noored.

Kuidas kutsevõist-
lusteks valmistusite?

Kodutööd on koolis pä-
ris palju, võistlus nõudis 
aga lisatööd õpitud mater-
jali uuesti läbitöötamisel. 

Õppeaineid on väga pal-
ju – arengu- ja suhtlemise 
psühholoogia, anatoomia, 
hooldus erinevate haigus-
te korral, tervishoid, hoo-
lekanne, toitumisõpetus, 
ergonoomia, vene ja sak-
sa keel... Kui millegi jaoks 
ekstra õppida tuleb, siis 
kinnistub õpitu ka paremi-
ni.

Kas pabistasite ka?
Pabistamist oli seal kül-

lalt. Ei teadnud ju, mida 
ülesande sooritamisel täp-
selt nõutakse, millises sei-
sus on abivajaja. Näiteks 
elustamisülesannet soori-
tama läinud osalejad sa-
mast uksest ei väljunud, 
oma järjekorda ootavad ei 
teadnud, mis ruumis täp-
semalt teha tuleb. Tagant-

järgi arvan, et nii mõnda-
gi ülesannet oleks saanud 
ehk paremini sooritada.

Kui tähtis saadud 
tunnustus teie jaoks 
on?

Ma ei ole hurraata-
ja tüüp, võtan asja rahuli-
kult. Ei leia, et superasja-
ga hakkama sain. Tavaelus 
on ju tegelikult kõige pare-
mad elustajad ikka meedi-
kud, kiirabitöötajad. Elus 
võib aga kõike vaja minna, 
minu jaoks oli see väga hea 
kogemus.

Teid kutsuti ka te-
lesaatesse Ringvaade. 
Oli uhke tunne küll te-
les esineda?

Ei olnud! Ega ma ei taht-
nud minna, aga kool [Val-
ga kutseõppekeskus] palus, 
et ma selle ära teeks. Mul-
le ei meeldi ennast ekspo-
neerida. Ei teadnud, mil-
lest saates täpsemalt jut-
tu tuleb, saatejuhid ju imp-
roviseerivad kogu aeg. Se-
letasin ka seal, et parimad 
elustajad on ikkagi kiira-
bitöötajad. Minu jaoks oli 
asi liiga suureks puhutud. 
Ei oleks arvanud, et kutse-
võistlusel osalemisega ko-
guni telesaatesse jõuan. 
See kõik oli üks suur ene-
seületamine.

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LuGEjA KiRjutAB
Sihilikud valed

4. novembril meenu-
tasime kauneid mälestu-
si Elva keskkoolist. Meid 
oli kohal 5 poissi, 4 tüdru-
kut ja klassijuhataja Aino 
Tamm, kes elab Elvas.

1953. aastal läksime 
kõik õnne otsima. Oli-
me V lend. Kauneid ae-
gu ja kaunist Elvat mee-
nutades möödus päev vä-

ga kiiresti. See oli suur 
rõõmu päev. Õhtul võttis 
rong kaasa kallid klassi-
vennad Tallinnast. Väga 
täname pubi Vapper Mä-
ger kauneid ja sõbralikke 
teenendajaid ja kokkasid - 
valmistage ikka nii maits-
vaid toite!

Medea Kägu

Kokkutulekul meenutati kooliaega

LiNNAVALitsusE istuNG
09.11 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee- ja kanali-
satsioonitrassiga liitumis-
rajatise väljaehitamiseks 
aadressil: Valga mnt 24, 
Jõe tn 3, Tartu mnt 22.

Väljastada kirjalik 
nõusolek kanalisatsioo-
nirajatise väljaehitami-
seks aadressil: Tartu mnt 
32.

Määrata lapse sün-
nitoetus Ester Plaanile ja 
Kaie Järvele.

Anda Tartu Maavalit-
susele luba Elva linna va-
pi kujutise kasutamiseks; 
ehitusluba Ristiku tn 8 su-

vila katuse rekonstrueeri-
miseks.

Vastu võtta Käo tee 
41a kinnistu detailplanee-
ring ja kehtestada detail-
planeering.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga ajutiselt mit-
teliitunuks jäätmevaldaja 
aadressil: Kanarbiku tn 2.

Jätta rahuldamata 
jäätmevaldaja korralda-
tud jäätmeveoga mittelii-
tunuks lugemine aadres-
sil:  Kirde tn 22.

Elva Linnavalitsuse tä-
nukiri anti Silvi Pähklile.

Maia Kukk, 
linnasekretär

u Vabariikliku hooldustöötajate kutsemeistrivõistluse 
korraldas esmakordselt Sihtasutus Innove koostöös 
Tallinna Tervishoiu Kõrgkooliga, toetas Euroopa Sot-
siaalfond ning Haridus- ja Teadusministeerium. Osales 
12 hooldustöö eriala õpilast seitsmest koolist. Läbida tuli 
kolm vooru: teooria anatoomiast, elustamine ja hooldus-
toiming. Ülesannete täitmisel hindas žürii korrektsust, 
kiirust ja suhtlemisoskust.
u Žüriiliikmed olid õendusjuht Liilia Leius Ida-Tallinna 
Keskhaiglast, kutseandmise koordinaator Mare-Maia 
Kraav Tallinna Sotsiaaltöö Keskusest, hooldaja Ingrid 
Savi Kaiu hooldekodust ning Anna-Maija Ruhanen Hel-
singi sotsiaal- ja tervishoiukoolist.

Elle Kangur: 
see oli suur eneseületamine

Elle Kangur peab parimaks tunnustuseks hoolealuste rahulolu. Foto: Milvi Kapaun
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juuBiLAR Töökas vanavanaema  
Maie Hälvin

Tee tööd, siis sul on 10 AAstAt

tEAdE

Peagi 65. sünnipäeva tähistaval Maie Hälvinil on ka üks 
väga eriline kass Potsa, kes perenaisega igal pool kaa-
sas käib, oskab tantsida ja poseerib muuseas Enicsi 
siselehel ühe kinnise ukse juures perenaist oodates. 
Pildi all on tekst “Kes vale ukse taga istub, see sisse ei 
saa.“ Foto: Sirje Veldi

ELVA POSTIPOISS
297, 10.11.2000

u Elva spordijuhi 
leidmiseks korralda-
tud konkursi komisjon 
soovitas üksmeelselt  
linnavalitsusel sõlmida 
tööleping Karl Konto-
riga.
u Elva ettevõtteid ja 
asutusi külastanud Liia 
Hännile oli üllatuseks 
ettevõtjate problemaa-
tilised suhted Elva 
Linnavalitsusega.
u Umbusaldusavaldus 
volikogu esimehele 
Toomas Järveojale lü-
kati 10 häälega tagasi.
u Kohvipoes maksis 
suhkrukilo 6.85.

Cambridges elav ja 
töötav Merle Sild 
on tegelikult Tartu 
tüdruk, sündinud 7. 
märtsil 1960 ja lõ-
petanud Tartu 8. 
keskkooli Vello Saa-
ge kirjandusklas-
si. Ülikoolis aga õp-
pis hoopis õigustea-
dust ja saksa keelt. 
Miks?

Sirje Veldi

“See on kummaliselt 
ebaõiglane, et me peame 
tegema eluliselt tähtsad 
valikud siis, kui me elust 
veel midagi ei tea, ei tun-
ne iseennast, oma andeid 
ega oma võimalusi,” üt-
leb Merle Sild. Ülikoolis 
õppis Merle õigusteadust 
ja saksa keelt, töötas koh-
tutäiturina, ajalooarhiivi 
fondihoidjana ja siiski ka 
saksa keele õpetajana ja 
pidas paari kohvikut. Ent 
kogu aeg püsis meeles, et 
kunagi meeldis talle teha 
hoopis muud.

“Oleksin nagu ooda-
nud parajat aega. Oli 
teadmine, et elu algab 
homme, homme hak-
kan ma tegema midagi, 
mis mind tõeliselt huvi-
tab,” räägib Merle. “Kee-
gi oleks nagu pidanud tu-
lema ja mulle kätte näita-
ma, mida ja millal tege-
ma hakata. Mingil hetkel 
sain aru, et kui ma kohe 
ei alusta, ei alusta ma ku-
nagi ja keegi teine ei saa 
minu eest ära teha neid 
asju, mis võivad mu ellu 
ilu ja tasakaalu tuua.”

Tartu kunstikoolis oli 
Merle saanud ka kunsti-
haridust, kuid maalima 
julges hakata alles 2000. 
aastal. Esimene isiknäi-
tus Soomes Tampere Ees-
ti klubis oli 2004. aastal. 
Pärast seda sõitis Mer-
le tööle Inglismaale, kus 
leidis Newcastles kujuta-
va kunsti kursused. Kolm 
aastat hiljem kolis ta His-
paaniasse juba konk-
reetse eesmärgiga end 
seal kunsti alal täienda-
da. “Hispaanias Mala-
ga kandis elas Eestist pä-
rit kunstnik Monica del 
Norte, kes oli ja on siiani 
minu suur eeskuju oma 
värvikäsitluse, ideede ja 
emotsionaalsusega juba 
sellest ajast, kui ta veel 
Deivi Org oli ja inimesi 
oma suurejooneliste ku-
dumitega üllatas.”

Merle Sild ütleb, et po-
le vahet, millises riigis 
maalida või kirjutada, 
sest maailm on väike ja 
piirid riikide ja inimeste 
vahel avatumad kui ku-
nagi varem. “Igal inime-
sel on vaja elada seal, kus 
ta ennast parajasti hästi 
tunneb ja kus teda vaja-
takse. Inglismaa on het-
kel elamiseks minu jaoks 
parim.”

2008. aastal, pärast 
Eestis veedetud suve-
puhkust oli Merle sun-
nitud haigestumise tõt-
tu aja maha võtma. Kuul-
nud Merle otsusest ha-
kata tõlkima raamatuid 
inglise keelest eesti keel-
de, arvas üks tema filo-

loogist endine töökaasla-
ne, et miks tõlkida teiste 
kirjutatud raamatuid, kui 
enda omad kõik veel kir-
jutamata.

Taas hakkas Merle ot-
sima Inglismaale töökoh-
ta, kus oleks olemas tea-
tud materiaalne kindlus-
tatus ja igapäevane leib, 
kuid piisavalt vaba aega, 
et ennast proovile pan-
na ja lõpuks ometi mida-
gi valmis kirjutada. Käes-
oleval aastal valmis Mer-
le esikromaan “Soovitus-
kirjad”, mille peategela-
ne Mari Kullerkupp on 
keskealine kunstikaldu-
vustega filoloog, kelle oo-
tustele mittevastav abi-
elu on purunemas ja lap-
sed suureks kasvanud. 
Parema elu otsinguil rän-
dab ta viie aasta jook-
sul Soomest Inglismaa-
le, töötab nii Põhja-Ing-
lismaa immigrantidevae-
nuliku väikelinna õhk-
konnas kui maailmalin-
nas Londonis, maalib ja 
juurdleb oma abieluprob-
leemide üle. Soovituskir-
jad, ilma milleta on Ing-
lismaal praktiliselt või-
matu head töökohta lei-
da, on kahe saladusliku 
kohvri hoolikalt valitud 
sisu  kõrval Mari täht-
saim varandus. Siis saab 
ta meili vanalt klassiõelt 
Birgitilt, kellega seob te-
da ühine kunstihuvi ja al-
gavad sündmused, mis 
panevad Mari kiiresti ja 
ootamatult konkreetsete 
valikute ette.

Veidi aega on Merle 
Sild elanud ja maalinud 
ka Elva lähedal. “Oli min-
gi aeg, kus tüdinesin lin-
naelust ja arvasin päris 
tõesti, et võiksin enda-
le maakodu luua, seal lil-
li kasvatada ja metsaser-
val molberti taga maas-
tikke maalida. Täiesti ju-
huslikult leidsin ajalehest 
kuulutuse, et Elva lähe-
dal müüakse looduskau-
nis kohas odavat korte-
rit. Sõitsin kohale ja kuna 
tegemist oli võileivahin-
naga, ostsin kahetoalise 
korteri vanasse elumajja 
Kärsamäel, Karijärve kül-
je all. See oli see aeg, kui 
kõik midagi ostsid, ehk 
sellepärast ka. Maalisin-
gi seal ühe suve, aga elu 
viis mind jälle Inglismaa-
le tagasi.”

Kõik kunsti- ja kirjan-
dushuvilised on oodatud 
esmaspäeval kell 17 El-
va linnaraamatukokku 
Merle Silla orhideemaali-
de näituse avamisele, kus 
saab osta nii maale kui ka 
soodushinna ja autori au-
togrammiga esikromaani 
“Soovituskirjad”.

Raamatukogus tuleb Merle Silla 
autoriõhtu

Elva Linnavalitsuse 
09.11.10 korraldusega 
nr 1246 kehtestati Käo 
tee 41a kinnistu detail-
planeering. Planeerin-
gu eesmärgiks on kin-
nistu jagamine kaheks 
elamumaa krundiks, 
kruntidele ehitusõigu-
se määramine üksikela-
mute ehitamiseks, hea-
korrastuse, juurdepää-
suteede ja tehnovõrku-
de lahenduse koostami-
ne. Planeeringuga mää-
ratakse Käo tee poolse-
le krundile aadressiks 
Käo tee 41a ja Ääre tä-
nava poolsele krundile 
Ääre tn 6. Elva LV

Tänane juubilar on 
ise elus palju rasket 
tööd teinud ja püüd-
nud süstida töökust 
ka oma lastesse.

Sirje Veldi

Kas olete Elva kan-
dist pärit?

Olen sündinud Värskas, 
seal kus teiselpool jõge on 
talumuuseum. Elvas elan 
1968. aastast. Lapsed on 
mul kõik Elvas koolis käi-
nud.

Milline oli teie lapse-
põlv?

Minu lapsepõlv oli vä-
ga raske. Olen pärit suu-
rest 7-lapselisest perekon-
nast, mina olin pesamu-
na. Jäin isata kui olin aas-
ta ja seitsme kuune. Isa suri 
operatsiooni tagajärjel, jäi-
me emaga kahekesi. 14-aas-
taselt hakkasin tööl käima, 
juba 16-aastaselt olin tööl 
karjalaudas – kella neljaks 
hommikul tööle, 14 lehma 
käsitsi lüpsta... Mäletan, et 
1958.-1959. aasta talvel oli 
hästi palju lund. Käisime 
emaga metsas kelguga puid 
toomas, lumi oli rinnuni... 
Koolis jõudsin ise ära lõpe-
tada 8 klassi. Noorena olin 
kõva sportlane, suusatasin 
ja mängisin võrkpalli, olin 
rajooni meister.

Teil omal on ka pal-
ju lapsi?

Jah, kõige esimene oli 
poeg ja veel viis tütart. Lap-
sed on mul kõik haritud, 
elavad omaette, on oma pal-
ga peal, reisivad palju. Olen 
oma tüdrukuid ka õpeta-
nud, et töö ja töö, aga õppi-
mine on muidugi kõige täht-
sam. Kuna neli last oli, siis 
tahtsime ikka viiendat ka. 
Juhtus nii, et ühe asemel 
saime kaks – viimased tüd-
rukud on kaksikud. Ise olin 
ma siis juba 40.

Paljulapselistele perede-
le tehti Vene ajal mitmeid 
soodustusi: saime 4-toali-
se korteri Nooruse tänavale, 
lapsed said lasteaeda ja meil 
olid töökohad olemas.

Kuidas te Elvasse 
sattusite?

1. mai töörahvapühal tut-
vusin oma esimese mehega, 
kes tegelikult elas meie lä-
hedal Mikitamäel, aga töö-
tas Elva EPTs ekskavaato-
rijuhina. Läksin ka trakto-
ristikursustele. Olen tööta-
nud ekskavaatori ja kom-
baini peal. Tema saatus oli 
selline, et ta suri varakult. 
Jäin 28-aastaselt kahe lap-
sega leseks. Ta oli sõjaväes 
saanud kiiritust, aga sellist 
diagnoosi Vene ajal ei pan-
dud. Sõjaväest saadeti ko-
ju, siin hakkas kõhnuma... 
Esialgu ei saanud me aru, 
mis viga. Tal oli sama hai-
gus, mis Larissa Gorbatšo-
val – luuüdi vähk. Helikop-
teriga sai viidud Leningradi 
vereinstituuti. Seal sai ta ra-
vi, aga päästa ei saanud.

Kus te traktorijuhti-
mist õppisite?

No mul mees töötas ka 
ekskavaatori peal ja arvas, 
et meil on parem koos töö-
tada. Ta saatis mind trakto-

risti kooli. Seal sain load ja 
olen ka kombainiga tööta-
nud, nagu vanasti ikka. Kui 
viina ei võtnud, siis sai kõiki 
töid tehtud. Tarbijate ühis-
tus olin liharaiuja ja müü-
ja – kõike sai tehtud, mida 
vaja.

Tegite siis sellist 
meesterahva tööd?

Ma olen jah rohkem sel-
lise raskema füüsilise töö 
tegija. Tänapäeval selliseid 
pika ninaga ekskavaatoreid 
enam ei olegi. Meie kaeva-
sime Võrtsjärve poldrit, te-
gime selliseid raskemaid 
töid. Olen 32 aastat ka au-
toga sõitnud, käinud laste-
ga rändamas... Kõige esime-
ne masin oligi Moskvitš, siis 
Žiguli super lux. Paljulapse-
lise mammana sain tarbi-
jate ühistust autoostu loa, 
ostsin Niva. Üks soome pere 
kinkis meile kui paljulapse-
lisele perele Toyota Carina. 
Pojaga oli nii, et poeg sõitis, 
ema remontis. Vene masi-
natega oli hea, aga tänapäe-
va autosid enam ei oska re-
montida – need on nii elekt-
roonikat täis.

Tollal oli naistrak-
toriste siiski vähe...

Jah, Belarusside peal oli 
naisi küll. Need olid selli-
sed kangemad naised. Mul-
le meeldis.

Kas masinamehed 
võtsid teid kui võrd-
väärset?

Ma ei jäänud kusagil 
meestele alla. Rasket tööd 
teen tänapäevani. Jah, me-
hed võtsid mind väga hea 
meelega tööle. Pärast mehe 
surma tulin EPTst ära ja läk-
sin müüja kursustele. Olin 
25 aastat tarbijate ühistu li-
hapoes müüja. Siis oli äiapa-
pa see, kes ütles, et ärgu ma 
ikka üksinda jäägu.

Saatusel oli teile 
veel lööke varuks?

Tutvusingi oma järgmis-
te laste isaga. Me ei abiel-
lunud, elasime vabalt. Te-
ma oli EPTs ehitusinse-
ner, lõpetanud kuldmedali-

ga TPI, oli muidu ka tubli ja 
hästi musikaalne. Meil sün-
dis neli last. Mehel oli krunt 
ja kõik projektidki tehtud... 
Teistkordselt jäin leseks, kui 
kaksikud olid aasta ja kolme 
kuused, mina ise 40. Jäin 
kuue lapsega üksi. Raske 
oli, lastelt nõudsin rohkem, 
et teeme tööd ja siis meil on. 
Kui mõni hakkab kurba saa-
tust viinasse uputama või 
teeb muid hulle tükke, siis 
mind pani lastega üksi jää-
mine veelgi rohkem tööle. 
Tuli veelgi suurem tööisu, et 
mul omal ja lastel oleks kõik 
vajalik olemas.

Mõtlesime lastega, et 
ehitame endale väikese on-
nikese. Tellisime ristpalk-
karbi, staabeldasime palgid 
ära, aegamööda ehitasime 
maja valmis.

Siis tuli tarbijate ühis-
tus aeg, mil vanemaid ini-
mesi ei tahetud enam leti 
taha tööle. Olime neljake-
si... meid küll ei lastud lah-
ti ega koondatud, aga tehti 
atesteerimine ja meile öel-
di, et me ei olevat mingeid 
punkte ära täitnud. See või-
maldas meid töölt lahti las-
ta. Olin siis 48 või 49, pen-
sionini oli veel aega, ne-
li last läks kooli ja töökohta 
polnud... Sain tööle hoonete 
haldamise osakonda. Tegin 
haljastusgrupis tööd mit-
me eest – terve linn oli mi-
nu käe all. Ei istu ma nüüd-
ki kodus, töötan Enicsis.

Kuidas sünnipäevi 
peate?

Meil on nii juhtunud, et 
meie sünnipäevad on no-
vembris. Siis peamegi neid 
tavaliselt kõik koos, sõida-
me kuhugi, kuhu saab öö-
seks jääda, sauna teha.... 
Minu juubelit peame see-
kord Mägra pubis.

Kas teate ka, mida 
teile seekord sünni-
päevaks kingitakse?

Muidu ei tea, aga tü-
tar helistas ja ütles, et kin-
gib mulle suurte klahvidega 
mobiiltelefoni.
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Pühapäeval, 7. novemb-
ril korraldas judoklubi Do 
turniiri, kus osalesid vaid 
oma klubi judokad. Iga- 
aastane võistlus on mõel-
dud noortele judokate-
le võistluskogemuse han-
kimiseks. Paljudele on see 
esimene turniir tatamil, 
kus ei ole niivõrd tähtis 
võit vaid osavõtt. Poistele 
ja tüdrukutele eraldi arves-
tust ei peetud, samas kaa-
lukategoorias tuli tatamil 
tüdrukutel poistega jõudu 

katsuda.
Elva noorjudokaid osa-

les võistlustel kaheksa. Esi-
mese turniiri kogemuse 
said Daniel Smorodin, Kir-
ke Kool, Siim Kassak. Oma 
esimese võistluse tatamil 
tegi ka Otto-Karl Orlovski. 
E vanuseklassis üle 30 kg 
kaaluvate poiste seas kao-
tas ta avakohtumise kaalu 
hilisemale võitjale Romel 
Seemannile Tartust. Kaks 
võitu lohutusringis viisid ta 
kolmanda koha kohtumise-

le. Seal tuli napp kaotus ja 
tasuks tubli viies koht.

D klassis kaalukategoo-
rias kuni 30 kg kaotas Em-
ma Vaasa pärast võidukat 
avamatši poolfinaalis võit-
ja Ahto Rohtmäele. Pronk-
sikohtumises pidi Emma 
tunnistama vastase pare-
must ja lõpetas oma esi-
mese võistluse väga tub-
li viienda kohaga. Kuni 34 
kg kaalukategoorias jõu-
dis Ander Bürkland kahe 
võiduga poolfinaali. Kuid 

kaks järgnevat kaotust ei 
lubanud seekord viiendast 
kohast enamat. Kuni 42 kg 
grupis alistas Allar Kalina 
finaalis oma vastase kind-
lalt ja saavutas esikoha. D 
klassi raskekaalus üle 24 
kg kategoorias sai David 
Goldštein ühe võidu ja ühe 
kaotusega teise koha.

Evelin Pihlak, 
treener

Judokate esimesed 
tuleristsed tatamil

5. novembril alustati 
Tallinnas Kalev SPA uju-
las G4S noorte ujujate 
võistlussarjaga. Võistlu-
sed viiakse tavapäraselt 
läbi kahes tsoonis, mil-
le lõpptulemused liide-
takse. Võistlussari koos-
neb kolmest etapist, kus 
iga ujuja saab ühel eta-
pil osaleda kahel alal. Fi-
naali pääsevad etappidel 
oma vanuseklassi erine-
vatel aladel kaheksa kuni 
kuusteist paremat noor-
ujujat. Idatsooni esime-
ne etapp toimus 7. no-
vembril Aura veekesku-
ses. Osales 230 nooruju-
jat sünniaastaga 1996-

2000 Narvast, Sillamäelt, 
Kohtla-Järvelt, Jõhvist, 
Kadrinast, Vinnist, Tar-
tust, Paidest, Türilt, Pär-
nust ja Rakverest.

14-aastaste poiste va-
nusegrupis võitis Cevin 
Anders Siim kuldmeda-
li 100 meetri liblikujumi-
ses uue isikliku rekordi-
ga 1.10,94. Kuu aega ta-
gasi ujutud varasema re-
kordi ületas ta koguni 
viie sekundiga. 200 m 
kompleksujumises saavu-
tas Cevin kohtla-järvela-
se Rene Villemsoni järel 
teise koha ajaga 2.33,72. 

EPP

Siim alustas hooaega isikliku 
rekordiga

Judoklubi Do järelkasvu turniiril osalesid oma esimestel võistlustel tublilt Elva judokad Siim Kassak (vasakult), 
Allar Kalina, Ander Bürkland, David Goldštein, Emma Vaas. Foto: erakogu

Lõppenud Eesti jalg-
rattakrosside sügis-
sarja üldarvestuses 
said Tartu Ülikooli 
Akadeemilise Spor-
diklubi ratturid eri-
nevates võistlusklas-
sides kokku neli üld-
võitja karikat. Eliit-
klassis võidutses 
Caspar Austa. 

Jüri Kalmus

2010. aasta Eesti jalg-
rattakrosside sügissarjas 
toimus kuus etappi, millest 
sarja üldarvestusse läks 
neli paremat osavõistlust. 
Sõideti Sindis, Tartus, El-
vas, Karksi-Nuias ja Jüris. 
Kokku osales 229 rattu-
rit, kellest valdav enamus 
noorteklasside võistlejad. 

M12 klassis oli star-
dis kõige rohkem noorrat-
tureid – 57. Võitis kindlalt 
Tartu Ülikooli Akadeemi-
lise Spordiklubi poiss Siim 
Lepik 166 punktiga. Kert 
Rainis Kentel sai 92 punk-
tiga 11. koha.

N12 klassis kogus Kärt 
Lang 34 punkti ja sai kol-
manda koha karika.

M14 klassis oli Georg 
Kõivumägi 82 punktiga 9. 
Reino Kaldvee kogus 67 
punkti ja sai 14. koha.

N14 klassis sai Mae Lang 
48 punktiga teise koha ka-
rika. N16 klassis võistelnud 
Sirje Lepik oli 48 punktiga 
kindlalt konkurentidest üle 
ning talle kuulus sarja üld-
võitja karikas. 

M16 klassis oli nel-
jal etapil osalenud Kaarel 

Redi 56 punktiga kuues. 
Punkti vähem kogus Vahur 
Vahtra, tulemuseks 7. koht. 
Silver Mäoma sai 14 punk-
tiga 15. koha.

M18 klassis sai Margo 
Tamm 48 punktiga 6. ko-
ha. Henry Rebane oli 16. 
(12p), Rainer Kõnd 17. 
(10p), Maikel Kuusma 19. 
(6p) ja Joosep Mägi 21. 
(4p).

Naised-Eliit ja N18 võist-
lesid sellel aastal vastavalt 
juhendile ühes arvestuses. 
Siin sai kolmanda koha ka-
rika Laura Lepasalu, kogu-
des 50 punkti. Neljas koht 
kuulus Inge Koolile, kes ko-
gus 38 punkti. Viies oli 35 
punktiga Karin Redi.

Mehed-Eliit klassis sai 
järjekordselt üldvõitja ka-
rika ülekaalukalt Caspar 

Austa. Tema kontosse ko-
gunes 69 punkti. Prantsuse 
amatöörklubi CC Villeneu-
ve värvides sõitnud Alo Ja-
kin sai 29 punktiga teise 
koha, Gert Jõeäär klubist 
CFC oli 20 punktiga kol-
mas. Rainer Põvvatile an-
dis 20 punkti 5. koha.  

U-23 klassis sai kolman-
da koha karika Ardy Utar. 
Teise kohaga võrdselt 40 
punkti kogunud ratturi jät-
tis kolmandaks pisut hal-
vem saavutatud kohtade 
seis kuue etapi kokkuvõt-
tes. Gabriel Leppikule kuu-
lus 4 punktiga 14. koht.

Seenior 2 klassis sai sar-
ja võitja karika Urmas Utar 
54 punktiga.

TÜASK ratturid võitsid karikad

Eelmisel nädalavahe-
tusel osales ralliekipaaž 
Karl Kruuda - Martin Jär-
veoja FxPro Küprose ral-
lil. Üldjärjestuses 13. ko-
haga lõpetanud Kruu-
da - Järveoja said A-rüh-
ma Suzuki Swiftil klassi-
võidu. Auklikul ja kivide-
ga kaetud liivasel trassil 
tuli masinaklassi võitja-
tel mitmel korral ebaõn-
ne kogeda. Juba esime-
sel kruusakatsel purune-
nud esirehvi vahetami-
sel kaotatud aeg viis ral-
lipaari võistlejaterivi lõp-

pu, 36ndaks. Järgmisel 
katsel õnnestus küll po-
sitsiooni parandada, kuid 
sõidurütmi häiris üks va-
rem startinud autodest.

Peatselt ilmnesid prob-
leemid jõuallikaga, vahe-
peal tuli vahetada küün-
laid ja andureid. Kuuen-
dal katsel purunes üks 
tagarehvidest. Viperus-
tele vaatamata õnnestus 
rallipaaril tuua Küproselt 
koju võit kaherattaveolis-
te autode arvestuses. 

EPP

Novembrikuu esimesel 
nädalavahetusel toimu-
nud Honda Racing Noor-
teralli meistrisarja viima-
sel etapil Haapsalus olid 
kiireimad N18 klassis 
võistelnud Sander Pärn 
ja Ken Järveoja Renault 
Cliol. Edu teisena finišee-
rinud Siim Plangi - Marek 
Sarapuu ees oli üks mi-
nut ja 4,8 sekundit. Võist-
lussarja kokkuvõttes tu-
lid noorteralli meistriks 
Plangi ja Sarapuu. Kahe 
väljasõidu tõttu Haapsalu 
ralli 11. kohaga lõpeta-
nud Martin Kangur - Sil-
ver Kütt said sarja kokku-
võttes hõbemedalid. Vii-

masel etapil võitnud Pärn 
- Järveoja olid hooaja kok-
kuvõttes kolmandad, hõ-
bedast jäi puudu kaks 
punkti.

Võrreldes eelnevate 
rallidega oli võistluste lä-
biviimisel mitmeid muu-
datusi. Laupäeval sõideti 
kõik neli kiiruskatset pi-
medas, mis oli võistlejate-
le parajaks väljakutseks. 
Võistluskeskuse ja servis-
pargi asukoht oli seekord 
Rannarootsi Keskuse ja 
selle parkla alal. Ralli ko-
gupikkus oli 198,7 kilo-
meetrit, kokku sõideti 12 
kiiruskatset kogupikkuse-
ga 60,66 km. EPP

Ebaõnne kiuste masinaklassi parimad

Pärn - Järveoja võitsid Haapsalu ralli

Sander Pärn (paremal) ja Ken Järveoja olid Renault 
Cliol Haapsalu noorterallil kiireimad. Foto: Timo Anis
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Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis 
ei ole, andke sellest toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901
Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1a, tel. 504 5909
Ostan kasut. sirmi. 505 8485
Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140
Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305
Müüa puitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398
Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453
Müüa kamina-pliidipuud võrk-
kotis. H. al. 17.- kott. 5632 8751
Müüa ehituslik saematerjal, 
lauad, prussid. 5399 9140
Pidevalt müüa servamata lauda 
jm ehituslikku saematerjali. 5594 
9170
AS TARM müüb kuivi klotse 60L 
võrkkottides. Transpordivõima-
lus. 734 9991; 507 2419
Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990
Müüa soodsa hinnaga sealiha. 
Info tel. 505 9151
Müüa puukeris HELO16, 2200kr. 
518 2278
Valga mnt 1a müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Ehitusmaterjali, mööbli ja kodu-
tehnika äravedu. 513 2927
Viin ära vanaraua. 5675 6804
OÜ Elva Vesi teostab kaeve- ja 
planeerimistöid kopplaaduriga, 
imbväljakute ja septikute paigal-
dust, santehnilisi töid, ummistus-
te avamisi ja torutöid. Garantii. 
Info tel. 735 6466 või 529 3783
Veoteenus sõiduauto treileriga. 
505 3437
Veoteenus 12 t. 5330 2959
Treimistööd. 505 3637
OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509
Ohtlike puude langetamine. 
5801 6373
Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607
Freesimis- ja treimistööd. Silind-
rite remont. 529 1979

Ohtlike puude raie. 5810 8597
Elektritööd, õhk-soojuspumbad 
- müük ja paigaldus. www.mano.
ee Tel. 520 8970
Soodsad laenud. www KIIR-
LAEN24.ee. Tasuta info 800 2424
Korstnapühkija, töö tolmuime-
jaga, võimalik puhastada ka alt 
üles. www.tahmatont.ee, 5392 
9445
Ehitus ja remont. 5353 6160
Elektroonika remonditeenus. Ka 
tööstusseadmed, elektroonika ja 
automaatika ettevõtetele. 5812 
0978
Saeketaste, saekettide, höövli-
terade ja puidufreeside teritus. 
5198 4130
Boilerite paigaldus, puhastus, re-
mont, santeh. tööd. Kuivkäimlate 
ümberehitus. 5356 1167
Annan keskastme eesti keele 
järelaitamistunde. Tel. 745 6653; 
5596 6276

Kasumetsa Küttekontor võtab 
tööle kohusetundliku kamina-
puude pakkija. Töö sobib ka 
naisele. 529 6706
Otsime juhti metsaväljaveo trak-
torile. 529 6706
Kasumetsa Küttekontor võtab 
tööle tegevjuhi. 529 6706
Pakun tööd ehitusmehele vanni-
toa remondiks. Kiire! 5340 2081
Kopplaaduri juht otsib tööd. 
Kutsetunnistused. 5804 3687

Müüa pooleliolev suvila Võrts-
järve ääres. 5340 3364
Müüa 3toaline korter Käärdis 
Rukki tn. 5332 1367
Üürile anda äripinnad 130 m² ja 
38 m² Kesk 38. 5394 8108
Üürile anda Kesk 17 II korrusel 
äriruum suurusega 65m², 20kr/
m². 501 2888
Soodsalt üürile anda kaupluse-
ruumid 25kr/m². 503 2954
Tõraveres anda üürile 2-toal. 
mug. korter. 5567 9171

Meditatsiooniklubi “Arati” võtab 
vastu uusi liikmeid. Samas ka 
hingeabi nõustamine ja numero-
loog. Teatada tel. 521 2470

Taas kord on üks aas-
taring ümber saanud ning 
aeg on teha teoks aasta 
jooksul mõeldud mõtted ja 
teod ning tunnustada neid, 
kes väärivad oma elutöö 
eest ühiskonna erilist tä-
helepanu. Elva linna ko-
dulehel on üldinfo rubrii-
gi all näha kõigi preemia-
te ja aunimetuste statuu-
did ning esitamisnõuded 
http://www.elva.ee/index.
php?page=8&.

Täpsemat teavet kan-
didaatide esitamise kohta 
saab linnavalitsuse telefo-
nil 730 9880.

Aukodanik
Aukodaniku nimetus 

omistatakse üksikisikutele 
Elva linnale osutatud tee-
nete eest või linnapoolse 
erilise austusavaldusena.

Ettepaneku aukodani-
ku aunimetuse omistami-
seks võivad esitada linna-
kodanikud, linnavolikogu 
komisjonid, linnavalitsus 
ning linna asutused ja ette-
võtjad.

Vabas vormis ettepanek 
aukodaniku aunimetuse 
omistamiseks esitatakse El-
va Linnavalitsusele või El-
va Linnavolikogule iga aas-
ta 1. detsembriks. Ettepa-
nekus näidatakse, milliste 
teenete eest taotletakse esi-
tatud kandidaadile auko-
daniku aunimetust.

Teenetemärk
Elva linna autasu, mis 

antakse üksikisikutele aus-
tusavaldusena Elva linna-
le osutatud silmapaistvate 
teenete eest.

Taotlusi teenetemärgi 
andmiseks võivad esitada 
linnavolikogu komisjonid, 
linnavolikogu ja linnavalit-
suse liikmed, linnakodani-
kud linna asutused ja ette-
võtjad.

Taotlused esitatakse kir-
jalikult linnavalitsusele iga 
aasta 1. detsembriks.

Elva Kultuuripreemia
Elva linna kultuuri-, ha-

riduse- ja spordielus kõige 
enam silma paistnud pro-

jektile, isikule, kollektii-
vile, seltsile, sündmusele, 
trükisele või teosele.

Kultuuripreemia kandi-
daate võivad esitada kollek-
tiivid, linnakodanikud ning 
linna asutused, ettevõtjad, 
linnavolikogu komisjonid, 
linnavolikogu ja linnavalit-
suse liikmed.

Kultuuripreemia kandi-
daatide nimed, elulooand-
med ning teenete ja edu-
sammude tutvustused esi-
tatakse vabas vormis kir-
jalikult linnavalitsusele või 
linnavolikogule iga aasta 1. 
detsembriks.

Merike Järv,  
Elva LV avalikkussuhete 

spetsialist

Augusti lõpus läks Peedul kaduma suur sõbralik 
2aastane isane koer, rottweileri ja hundi segu. Aega 
koera kadumisest on palju mööda läinud, sest oma-
nikud ei vaevunud teda otsima. Looma esimene oma-
nik sai liiga hilja teada kadumisest, kuid loodab loo-
ma siiski leida. Kui koer on uue kodu leidnud, kus ta 
on pereliikmeks saanud, ei taha looma esimene oma-
nik teda ära võtta, ta tahab vaid teada, et loomal läheb 
hästi. Infot koera kohta oodatakse tel. 372 5819 2578, 
kally21@hot.ee. Koerani viiva info eest vaevatasu.

Elva kultuurirahvas pidas pidu

5. novembril korraldas kultuurikeskus Sinilind las-
teaed Murumuna saalis kultuurirahvapeo. Rahvast tu-
li peole rohkesti, kokku 130 inimest.

Isetegevuslaste hooaja avapeol meenutas kultuuri-
keskuse direktor Leelo Suidt eelmisel hooajal toimu-
nud meeldejäävamaid kultuurisündmusi. Tänutäheks 
tehtud töö eest said harrastuskollektiivide juhendajad 
kingituseks sügisilmade tujukuse eest kaitsvad soojad 
sallid, millesse kootud Elva linna logo.

Peo kontserdiosa avas lauldes õhtujuht Aivar Juuse, 
esinesid kõik kohalolnud isetegevuskollektiivid. Vahe-
peal keerutas tantsujalga kuuekümnendate ja seitsme-
kümnendate aastate lugude rütmis ansambel Tarvas.

Imehead kringlid valmistas peo tarvis osaühing 
Karima, saali kõrvaltoas pakkus pidulistele kohvi ja 
maiustusi toitlustusettevõte Convivator. Lahedas õhk-
konnas pidutses kultuurirahvas südaööni.

Linnapea Reno Laidre annab salli üle country-line 
tantsurühma juhendajale Tiia Suurteele. Õnnitlusjär-
ge ootavad kultuurikeskuse direktor Leelo Suidt ja abi-
linnapea Toomas Järveoja.

Tekst Milvi Kapaun, foto Lea Kurvits

Aunimetuste ja preemiate kandidaatide 
esitamise tähtaeg on 1. detsember 2010

Taksobussi marsruudis on muudatusi

Vastu tulles Kulbilohu elanikele muudame taksobus-
si sõidumarsruuti. Muudatus kehtib esialgu aasta lõpuni. 
Järgmise aasta lepingu sõlmimiseks ootame elanike taga-
sisidet muudatuste kohta. Tuletame meelde, et taksobuss 
ei peatu ainult sõiduplaanis näidatud kohtades, vaid võ-
tab reisijaid peale ja peatub reisija soovitud kohas. Bussile 
soovija peab käega märku andma. Elva taksobuss on val-
get värvi ja esiaknal on suur silt “Elva taksobuss”.

Muudatused
Väljumisajaga 7.15 ja 10.05 Peedult tuleb taksobuss lin-

na (raudteejaama) mitte Mahlamäe ja Kärneri tänava kau-
du, vaid Vikerkaare tänavalt Peedumäele ja sealt Kulbilo-
hu ja Pika tänava kaudu raudteejaama.

Väljumisajaga 13.45 raudteejaamast läheb taksobuss 
Peedule mitte Kärneri ja Mahlamäe kaudu, vaid Pika täna-
va, Tartu maantee, Kulbilohu, Peedumäe, Vikerkaare täna-
va kaudu. Muus osas jääb sõidugraafik ja marsruut samaks.

Taksobussi sõiduplaan

Bussiliini marsruut
Peedu Vapramäe tänava algus, Uuta tee, Peedu tee, 

Kärneri, Raudteejaam, Pikk, Eha, Kirde, Tartu mnt, Käo 
tee lõppu ja tagasi, Valga mnt kuni Kadaka ristini, Kada-
ka, Liiva, Puiestee (kool), Tartu mnt, Kirde, Eha, Pikk, 
Raudteejaam, Kärneri, Peedu tee, Uuta tee, Vapramäe.

Elva Linnavalitsus



13. november 2010

NÄDALALÕPU SOODUSPAKKUMISED
NELJAPÄEVAST PÜHAPÄEVANI

 Tavahind Konsumis
Seapraad kamaraga kondita jah. kg 72.90 52.90
Kohupiimakreem kisselliga 150g
   (erinevad maitsed) 9.50 6.90 kg/46.-
Sült ~300g vp (Maksi Köök) 73.90 55.50
Kohv Gevalia 450g 53.90 43.90 kg/97.56
Margariin Felix Voila 60% 400g 16.50 9.90 kg/24.75
Rapsiõli Risso 1L 31.90 24.90

3. - 16. november kampaania
Konsumites 

müügil üle 300 
soodushinnaga 

toote!

LISAKS PALJU SOODSAID PAKKUMISI SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

E- EHITUSKESKUSES
11. – 13. novembril

Kõik kaubad 
20% soodsamalt


